



الردء الحقوقى للجرائم الإسرائىلىة

HUMAN RIGHTS MONITORING OF ISRAELI CRIMES

التعريف

~~~~~ About

الرصد الحقوقي للجرائم الإسرائيلية في غزة منذ تأسيسها في السابع من أكتوبر/تشرين الأول الماضي، وهي تتبع «الشبكة الدولية لمعلومات حقوق الإنسان» ومقرها جنيف وتضم عدداً من منظمات حقوق الإنسان العالمية، أصدرت خمسة تقارير ترصد الانتهاكات الإسرائيلية في غزة، وتم إرسال تلك التقارير إلى الهيئات الدولية بالأمم المتحدة ونشرها بوسائل الإعلام المختلفة.

يعمل الرصد على:

- الدعوة لعقد دورة طارئة لمجلس حقوق الإنسان بالأمم المتحدة، لمناقشة ما رصده المفوض السامي لحقوق الإنسان، والمقررة الأممية الخاصة بحقوق الإنسان بفلسطين، واللجنة الدولية للصليب الأحمر وغيرهم، من تجاوزات تمت في غزة طوال فترة الأحداث.

- طرح مشروع قرار على مجلس حقوق الإنسان بالأمم المتحدة بشأن انتهاكات القانون الدولي لحقوق الإنسان في غزة، وتكليف لجنة التحقيق الدولية المستقلة المعنية بالأراضي الفلسطينية المحتلة، التابعة لمجلس حقوق الإنسان، ببدء تحقيق ميداني عاجل في الجرائم المرتكبة في قطاع غزة.

- مطالبة المدعي العام للمحكمة الجنائية الدولية بإيفاد بعثة تحقيق بشكل عاجل إلى غزة والضفة الغربية، لتوثيق كافة جرائم الحرب والإبادة الجماعية، أو التحريض عليها.

- تنظيم عدد من اللقاءات والاجتماعات في بعض العواصم من أجل شرح المخاطر التي تهدد عملية السلام في المنطقة نتيجة الاعتداءات الإسرائيلية، وحرمان الفلسطينيين من حقهم في دولة مستقلة وعاصمتها القدس الشرقية.

- سيظل الرصد الحقوقي للجرائم الإسرائيلية في غزة يراقب ما يحدث في غزة من جرائم، ويسعى دائماً لوقف تجاوزات جيش الاحتلال بحق المدنيين، من خلال مخاطبة الجهات الرسمية ذات الصلة لوقف آلة الدمار الإسرائيلية وهي حالياً لها شراكة وتعاون مشترك مع «مركز سידار للدراسات القانونية» بشأن ملاحقة مجرمي الحرب في الكيان الإسرائيلي.

The Human Rights Monitoring of Israeli crimes since its establishment on 7th October 2023 - it is affiliated with the "International Human Rights Information Network" based in Geneva and includes several international human rights organisations - has issued five reports monitoring Israeli international law violations in Gaza. All these reports were sent to international bodies at the United Nations and were published in various media, including social media.

The organisation is monitoring:

1. Calling for an emergency session of the United Nations Human Rights Council to discuss the violations observed by the High Commissioner for Human Rights, the United Nations Special Rapporteur on Human Rights in Palestine, the International Committee of the Red Cross, and several other organisations in Gaza throughout the period of the conflicts.
2. Submitting a draft resolution to the United Nations Human Rights Council regarding violations of international human rights law in Gaza and assigning the Independent International Commission of Inquiry on the Occupied Palestinian Territories, affiliated with the Human Rights Council, to begin an urgent field investigation into the crimes committed by Israel in the Gaza Strip.
3. Demanding the Prosecutor of the International Criminal Court to urgently send an investigation mission to Gaza and the West Bank (Palestine), to document all war crimes and genocide, or incitement to them.
4. Organising several events and meetings in some capitals to explain the dangers threatening the peace process in the region because of Israeli attacks and depriving the Palestinians of their right to an independent state with East Jerusalem as its capital.
5. The Human Rights Monitoring of Israeli Crimes in Gaza will continue to monitor what is happening in Gaza in terms of crimes and will always strive to stop the violations of the Israeli army against civilians, by addressing the relevant official authorities to stop the Israeli machine of destruction. It currently has a joint partnership and cooperation with the "CEDAR Centre for Legal Studies" regarding the prosecution of war criminals in Israel.
6. The Human Rights Monitoring of Israeli Crimes will communicate with Western organisations, politicians, MPs, and human rights activists who sympathised with the Palestinian cause and demanded a ceasefire in Gaza. These figures and organisations are a good bridge for establishing a good human rights lobby in international and European organisations in order to prosecute criminals in Israel.



الشبكة الدولية لمعلومات حقوق الإنسان

THE INTERNATIONAL HUMAN RIGHTS INFORMATION NETWORK



[bit.ly/HRMIC](http://bit.ly/HRMIC)